
 

 

Referat 

Lokalrådsmøde - Onsdag d. 30. oktober 2024 kl. 19.00-20.30 
Tilstede: Henrik, Frithiof, Morten, Peter og Sjanna 

Fraværende: Karen, Claus 

Sted: GKIC 

Referent: Sjanna 

 

1. Gennemgang og Godkendelse af referat fra møde d. 2. oktober 

Referat er godkendt. 

 

2. Godkendelse af dagsorden 

 

3. Korte meddelelser siden sidst 

a. Status fra Sti-styregruppe 

Afventer Claus’ dialog med Mia. 

b. Status vedr. byggegrunde 

Claus har forud for mødet oplyst, at forvaltningen har oplyst, at der går ca. 6 

måneder inden Lokalplan færdiggørelse igangsættes fra forvaltningen. Lokalråd vil 

lægge pres på at proces fremskyndes. Claus følger op ift. planchef og mulighederne 

for hurtigere gennemførelse. 

c. Status vedr. teglværksgrund 

Vi indgår i dialog med ny byplanlægger. Det udestår at få afklaring ift. afledt drift og 

organisering. 

 

d. Ny byplanlægger for Gjern – Mia Berle stopper i Silkeborg kommune 

 

 

4. Sager/emner til behandling 

a. Opsamling på diverse informationer/aktiviteter 

i. Arrangement med Midtjyllands avis d. 3.oktober 

Frithiof refererede – Midtjyllands avis vil vise stor imødekommenhed overfor 

input fra Lokalråd/lokalområder – henstiller til at vi altid cc’er redaktør, når 

vi henvender os.  

ii. Indstillinger til Region Midtjyllands landsbypris  

iii. Arrangement Silkeborg Kulturråd d. 10. oktober – vedr. kulturtilbud til gavn 

for lokale fællesskaber – vi har modtaget materiale 



iv. Nærdemokratikonference 24.10.2024 – vi deltog ikke, vi gennemgår 

materiale. Ift. emnet om trafiksikkerhed rækker Morten som opfølgning på de 

indsatser vi tidligere har meldt ind. 

v. Mail vedr. Danmarksindsamling 

b. Vedr. bænke og borde ved regnvandsbassin på Skovvejen/Peters dialog med 

Silkeborg Forsyning. Peter kontakter dem – vi kan selv stå for skrald via Gjern 

Natur-ordning + sørge for bord/bænke-sæt.  

Sjanna har haft dialog med borger ift. bekymring for sikkerhed ved regnvandsbassin 

set ift. umiddelbar nærhed til SFO og demensplejehjem. Bassin etableret med 

skrånende kanter af samme årsag. Lokalråd forhører sig om vanddybde m.m. i 

dialogen med Forsyningen.  

c. Mail fra Borgerforeningen/Kuno – arrangementskalender + input til næste udgivelse. 

Sjanna har drøftet artikel om Teglværkspavillonen med Kuno. (punkt gentagelse fra 

sidst).  

 

 

5. Forslag til næste dagsorden 

 

 

6. Eventuelt 

Beach-flag – som vi kan tage med ud til diverse arrangementer. 

 

 

 

 

Vedtægtsændringer, Turen går til Gjern, bænke i byen, Gjern LokalTV 


